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Nyomtatott és online sajtó 
 

Azbej Tristan: Magyarország több mint kétmillió nehéz helyzetben lévő vagy 

üldözött kereszténynek segített 
2025. február 3. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Vasárnap.hu, Hír TV, 

Felvidék.ma 

Magyarország – a Hungary Helps programon keresztül – több mint kétmillió nehéz helyzetben 

lévő vagy üldözött kereszténynek segített – közölte a Külgazdasági és Külügyminisztérium 

üldözött keresztényeket segítő programokért felelős államtitkára hétfőn, amerikai hivatalos 

látogatása második napján a közösségi oldalán megosztott videójában. Azbej Tristan azt 

mondta: azért ment most az Egyesült Államokba, hogy részt vegyen egy magas szintű, 

nemzetközi, vallásszabadságról szóló konferencián, és elvigye oda az üldözött keresztények 

ügyét, az üldözött keresztények megsegítésének fontosságát, másrészt pedig, hogy Amerikában 

szövetségeseket szerezzen a Hungary Helps programnak a civil, az egyházi szférában, de az 

újraalakuló Trump-adminisztrációban is. Azbej Tristan elmondta azt is, hogy az Amerikai 

Magyarok Diaszpóra Szervezete felkérte őt, hogy az évente Chicagóban megrendezett magyar 

bálon mondjon köszöntőt. "A magyar emberek és a magyar kormány üzenetét hoztam 

távolban, Amerikában élő honfitársainkhoz, elmondtam azt, hogy közösen valljuk azt, hogy 

minden magyar felelős minden magyarért, számíthatnak a magyar kormányra" – fogalmazott. 

Hozzátette, hogy a Kőrösi Csoma Programon keresztül támogatják a diaszpórában a magyar 

közösségek életét, "de azt is kérjük, hogy járuljanak hozzá Magyarország kapcsolatainak az 

erősítéséhez, különösen az újraéledő magyar-amerikai kapcsolatok fényében". 

 

Sapientia: megalakult az egyetem új vezetősége  
2025. február 3. – Krónika, Székelyhon, maszol.ro 

Megalakult a Sapientia Erdélyi Magyar Tudományegyetem (EMTE) új vezetősége, miután a 

felsőoktatási intézmény szenátusa jóváhagyta Tonk Márton rektornak az egyetemet vezető 

csapat tagjaira tett javaslatait – tájékoztatott hétfőn a felsőoktatási intézmény. A Krónikához 

eljuttatott közlemény emlékeztet, hogy a Sapientia EMTE-n tavaly decemberben tartották az 

általános választásokat, és ennek nyomán január elsejétől Tonk Márton újabb ötéves rektori 

mandátumot kezdhetett. A régi-új rektor az egyetem szenátusának január 31-én tartott ülésén 

tette meg javaslatait az egyetemet vezető csapat tagjaira a következő öt évre. A szenátus 

jóváhagyta ezeket, és a decemberi dékánválasztás eredményeit is, így az egyetem új vezetése 

elkezdheti a munkát – áll a közleményben. Az általános rektorhelyettesi megbízást Farkas 

Csaba professzor látja el, az oktatási és minőségbiztosítási tevékenységeket Sztranyiczki Szilárd 

irányítja, a doktori iskolákért és informatikai hálózatokért felelős rektorhelyettes Makó Zoltán 

professzor lett.  

 

V
e

ze
tő

 h
ír

e
k
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Belekötött a székelyföldi autonómiatörekvésekbe Georgescu  
2025. február 3. – Krónika 

A székelyföldi autonómiatörekvéseket vette célkeresztbe az érvénytelenített elnökválasztás első 

fordulóját megnyerő szélsőjobboldali Călin Georgescu legfrissebb megszólalásában. A 

szélsőséges Georgescu vasárnap este a Realitatea Plus hírtelevízió adásában a politikusokat és 

a „lefizetett újságírókat” bírálta, amiért „nem törődtek” a Székelyföld autonómiáját célzó 

követelésekkel. „35 éve folyamatosan szó esik a Székelyföld autonómiájáról, Erdélyről. Nos, 

senki ebből a politikai osztályból és a médiából, vagy bizonyos újságírók, tudják, hogy 

milyenek, akik úgymond zsoldosok (...), nem foglalkoztak ezzel a témával (...) Az, hogy nem 

hangzott el semmi, komoly kérdéseket vet fel. Folyamatosan szó esett erről a témáról, ami 

teljesen alaptalan és valótlan, és semmi köze a nemzet történelméhez. Mi a világ teremtése óta 

itt vagyunk. Az ellopott műkincsek, csak maga a coțofenești-i sisak bizonyítja, hogy már több 

mint 2500 éve itt vagyunk” – tette hozzá Georgescu a hollandiai Assenben található Drents 

múzeumban kiállított, múlt hétvégén ellopott dák műkincsekre utalva.  

 

Újabb háromszéki település karolta fel a Babakelengye-programot  
2025. február 3. – Székelyhon 

Az RMDSZ Háromszéki Nőszervezete javaslatára a gidófalvi helyi tanács elfogadta a februártól 

életbe lépő Babakelengye-programot. Mikóújfalu és Kovászna város után Gidófalva a harmadik 

háromszéki település, amelyik ilyenformán kedvez a családoknak. A demográfiai mutatók 

javításának érdekében létrehozott program lényege, hogy minden újszülött baba szülei 1000 

lejes vásárlási utalványt kapnak, amelyet a csecsemő ellátásához, gondozásához szükséges 

eszközökre fordíthatnak. Ájgel Ágnes, a Háromszéki Nőszervezeten belül a Babakelengye-

program koordinátora bizakodóan úgy vélekedett, hogy a megyében számos további 

településen elkötelezték magukat a vezetők a program mellett, így az hamarosan széles körben 

elfogadottá válhat.  

 

Generációs szakadékok a munkahelyen – vállalkozók beszélgetnek a témáról  
2025. február 3. – Székelyhon 

A St. Georgius Manager Club és a CED Közép-európai Gazdaságfejlesztési Hálózat Nonprofit 

Kft. marosvásárhelyi irodája ötödik alkalommal szervezi meg a Kárpát-medencei Magyar 

Vállalkozói Konferenciát február 6–7-én Marosvásárhelyen. Február 6-án, csütörtökön a 

marosvásárhelyi IncubCenter épületében Hogyan értsük meg egymást és hidaljuk át a 

generációs szakadékot a munkahelyeken? témában hangzanak el előadások, beszélgetések. De 

a pénteki vállalkozói konferencián is érinteni fogják a generációváltás témáját, mint ahogy a 

csapatépítésről, a bankokról, a befektetésekről és a kockázati tőkéről is előadások hangzanak 

el. Helyszín a marosvásárhelyi Kultúrpalota kisterme. 
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Szemléletváltás szükséges továbbra is a közszolgáltatásokban – Tóth Csaba már 

az ötödik kormány területi képviselője  
2025. február 3. – Krónika 

Márciusban lesz négy esztendeje, hogy kinevezték Arad megye prefektusává Tóth Csaba 

jogászt, az RMDSZ Arad megyei szervezetének volt ügyvezető elnökét, a Fornetti Románia 

korábbi vezérigazgatóját. Az egymást követő kormányválságok közepette a megyében biztos 

pont maradt a prefektúrai szék a szövetség számára, legalábbis a külső szemlélő számára, mert 

politikai tisztségről lévén szó, bármikor „új lapokat oszthatnak”, s akár most is, amikor 

ellenszél helyett politikai hátszelet élvez a kormány területi képviselője, előfordulhat, hogy a 

bukaresti kabinet mást nevez ki területi képviselőjének. Tóth Csaba Arad megyei prefektus az 

eddigi tevékenységéről, a közintézményekben általa elképzelt szemléletváltás 

meghonosításáról és a négy választás által dominált tavalyi év tevékenységéről beszélt a 

Krónikának.  

                              
Jókai Mór is köszöntötte a XXIX. Komáromi Pedagógiai Napok megnyitó 

ünnepségének résztvevőit 
2025. február 3. – Ma7, Felvidék.ma  

A Szlovákiai Magyar Pedagógusok Szövetsége Komáromi Területi Választmánya a Komáromi 

Regionális Pedagógiai Központjával és más társszervezőkkel együtt, többek között a 

Miniszterelnökség Nemzetpolitikai Államtitkársága, az Oktatási Hivatal és Komárom város 

támogatásával, február 3. és február 6. között tartja a XXIX. Komáromi Pedagógiai Napok – 

KoPeNa szakmai rendezvénysorozatát. A ZÖLD - INKLUZÍV – DIGITÁLIS című műsorfüzér 

ünnepi megnyitójára hétfőn délután került sor a komáromi Tiszti pavilon dísztermében, ahol 

többek között „az életre keltett” Jókai Mór és Tóth László, a Nemzetpolitikai Államtitkárság 

Felvidékért felelős főosztályvezetője is köszöntötte a résztvevőket. A szervezők az esemény 

meghívóját a területi választmány minden óvodájába, alap- és középiskolájába eljuttatták. 

Szeles Chloe, a Selye János Gimnázium diákjának hangulatgalapozó népdalcsokra után csodát 

láttunk: a mesterséges intelligencia segítségével születésének bicentenáriuma alkalmából a 

város jeles szülötte, Jókai Mór írófejedelem a saját diákéveit idézte fel, majd a pedagógusokat 

jó tanácsokkal látta el. 

 

Útnak indult a MYLA-projekt 
2025. február 3. – Ma7, Felvidék.ma  

Fiatalok, akik változást hoznak – útnak indul a Minority+ Youth Leaders Academy a felvidéki 

Marthos PT részvételével, hogy az őshonos nemzeti közösségek fiataljai tudatos 

állampolgárokká váljanak és megerősíthessék hangjukat Európában. A Tempus Közalapítvány 

támogatásával a Magyar Ifjúsági Konferencia Egyesület (MIK) elindította új kezdeményezését, 
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https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/szemleletvaltas-szukseges-tovabbra-is-a-kozszolgaltatasokban
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/szemleletvaltas-szukseges-tovabbra-is-a-kozszolgaltatasokban
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Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. február 4. 

 

 

a Minority+ Youth Leaders Academy (MYLA) projektet. A projekt egy négytagú konzorcium 

vezetésével zajlik. Ennek a tagjai a MIK mellett: a Nemzeti Ifjúsági Tanács Szövetség 

(Magyarország), a Marthos Polgári Társulás (Felvidék) és a Magyar Ifjúsági Értekezlet – 

MIÉRT (Erdély). A program célja a nemzeti kisebbségekhez tartozó fiatalok aktív polgári 

szerepvállalásának előmozdítása, tudatos állampolgárrá válásuk támogatása érdekében. A 

projektben szakmai partnerként még további jeles, európai és Kárpát-medencei szervezetek is 

jelen vannak. A MYLA-projekt összhangban áll az Európai Unió azon törekvésével, hogy a 

fiatalok széleskörű hozzáférést kapjanak a képzési anyagokhoz, és támogatja a nemzeti 

kisebbségek érdekérvényesítési képességeinek fejlesztését. 

 

Mit jelent ma a Felvidék? Miért zavarja a szlovákokat a kifejezés és mi az 

eredete? 
2025. február 3. – Új Szó 

Felvidék. Az elmúlt napokban ismételten középpontba került a kifejezés, ami sokak számára 

semleges jelentéstartalmat hordoz, sokan úgy gondolják, nemzeti identitásuk kulcsfogalma, 

megint mások meg provokációnak tekintik. De mit jelent valójában a Felvidék szó és miért 

lehet problémás a használata? Ahogy arról beszámoltunk, Dunaszerdahely polgármesterét, 

Hájos Zoltánt a Felvidék szó használata miatt hallgatták ki rendőrök. A feljelentést a Szlovákiai 

Értelmiségiek Egyesülete (ZSI) tette, mivel szerintük a kifejezés revizionista jelentéssel bír, a 

dunaszerdahelyi önkormányzat pedig két rendezvényének nevében is ezt használta: Felvidéki 

Vágta és Felvidéki Fesztivál. Hogy bűnösnek találják-e Hájost alapvető emberi és 

szabadságjogok elnyomását célzó mozgalom támogatásában, kérdéses. Maga az eset viszont jól 

rávilágít egy létező problémára: 

 

Négy égtáj külpolitika a szomszédokkal: csak a szlovák-magyar kapcsolatok 

javultak 
2025. február 3. – Új Szó 

A Fico-kormány fennállásának bő egy éve alatt több szomszédos országgal is megváltoztak a 

szlovák kapcsolatok. Míg a cseh és ukrán kabinet néha már kimondottan ellenségesen 

viszonyul Szlovákiához – és viszont –, addig Magyarországgal látványosan javult a 

kormányközi viszony. Lengyelország és Ausztria eközben mellékvágányon van. Tudatos 

stratégiát a szomszédságpolitika terén nehéz felfedezni. A kormány külpolitikai 

dokumentumai és célkitűzései nem kimondottan a szomszédos országok viszonylatában 

határozzák meg Szlovákia céljait. A 2023-ban bemutatott kormányprogramban szerepel a 

Visegrádi négyek hatékony és kölcsönösen előnyös formáinak a fejlesztése, de ez a 

kezdeményezés a tagországok belső ellentétei miatt az utóbbi időben passzív. Utoljára elnöki 

szinten találkoztak a visegrádi négyek novemberben, a következő kormányfői egyeztetés 

valószínűleg jó darabig várat még magára. 
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Egy őszinte Márai-monográfia 
2025. február 3. – Ma7  

A Szlovákiai Magyar Kultúra Múzeuma a pozsonyi Liszt Intézettel és a Hagyományok és 

Értékek Polgári Társulással közösen a magyar kultúra napja alkalmából bemutatta Mészáros 

Tibor Márai Sándor életéről szóló kétkötetes monográfiáját. Az Egy 20. századi Odüsszeia – 

Márai Sándor élete című könyv kapta a Magyar Művészeti Akadémia Irodalmi Tagozatának 

2024. évi Az év legjobb könyve díját. A monográfiát Csanda Gábor, a Madách Egyesület elnöke 

mutatta be egy beszélgetés formájában a szerzővel.  Venyercsan Pál, a pozsonyi Liszt Intézet 

igazgatója azzal kezdte ünnepi beszédét, hogy van mire büszkének lennünk, hiszen ez a nemzet 

sokat adott Európa és a világ kultúrájának, ez az örökség tartást ad, ezzel gazdálkodni lehet, 

valamint segíthet a mai gondok megoldásában is. Az ünnep segít felhívni a figyelmet nemzeti 

kultúránk gazdagságára, annak megőrzésére és átörökítésére az utókor számára, mondta 

Jarábik Gabriella, a Szlovákiai Magyar Kultúra Múzeumának igazgatója ünnepi köszöntőjében. 

 

A háttérdolgozóit is díjazta a Csemadok - Gyurcsó-díj Czingel Magdolnának 
2025. február 3. – Ma7  

A Csemadok munkájában a legtöbb ember csak a munka látványosabb részét látja, az országos 

rendezvényeken, versenyeken, irodalmi esteken, színdarabokban, könyvbemutatókon, 

előadásokon résztvevők vagy a szervezők munkáját, a háttéremberekét azonban már kevésbé. 

Pedig a Csemadok sokrétű, mennyiségében is nagyon gazdag tevékenysége a kezdetektől fogva 

igényelte a szervező és szakmai csapatokon túl a felkészült kiszolgáló személyzetet: az odaadó 

és felkészült adminisztrációs és gazdasági embereket. Azt a gárdát, amely minden helyzetben, 

időben és főként területeken bevethető volt. A szervezők és a szakmai felügyeletet ellátó 

szakelőadók munkáját a központi irodán túl a járási és országos rendezvényeken is segíteni 

kellett, hogy a Csemadok rendezvényei zökkenőmentesen megvalósulhassanak. Az egyik ilyen 

„alakulat” a Csemadok gazdasági osztálya volt. 

 

Jókai-emlékév: Mit adott Jókai? – Csehy Zoltán gondolatai 
2025. február 3. – Új Szó 

Az eleven Jókaival kéjes örömmel vagy fojtogató dühvel küzd a magyar próza. Jókai sokkal 

többet adott, mint kapott. Mikszáthnak az anekdotával űzött kétélű játékot, Krúdynak a leírás, 

a nosztalgia, az emlékezés hedonizmusát. Móricznak a leszámolási vágyat a népi világ 

idealizálásával. Esterházy Péternek a groteszkbe hajló nyelvi kedélyt, de talán még a nevezetes 

„ontológiai derűhöz” is köze van. Mészölynek a leírás jelentéses makacsságát. Háy Jánosnak a 

történelmi regény ide-oda görbíthető rácsozatát. A jövő század regényében Sasza asszony (az 

orosz birodalmat megtestesítő Nihil országának főnöknője) olyan zenekart működtet, mely 

nem más, mint „emberekből alkotott zenegép”. Nincs innen túl messze Karinthy Faremidója, 

de a regény bizonyos tájaitól még Babits Elza pilótája sem repül túl messzire. A párhuzamokat 

még hosszan sorolhatnánk. Az eleven Jókaival kéjes örömmel vagy fojtogató dühvel küzd a 

magyar próza.  Jókai egyik szatirikus versében Horatius Jupitertől azt kéri, hogy egy jól menő 
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divatlapot szerkeszthessen, Cicero zsíros jogi állást remél, Apelles pedig fotográfusi csarnokot 

követel. 

                 
Létrejöhet a párbeszéd a szerb államfő és a Belgrádi Egyetem Rektori Kollégiuma 

között 
2025. február 3 – Vajma.info, Pannon RTV,  

Az egyetem adminisztrációja hivatalosan kedden ad választ az elnök korábbi felkérésére. 

Létrejöhet a párbeszéd Aleksandar Vučić szerb államfő és a Belgrádi Egyetem Rektori 

Kollégiuma között. A cél az lenne, hogy megoldást találjanak a felsőoktatási intézmények 

blokádjának feloldására. A szerb köztévé nem hivatalos információi szerint az egyetem 

adminisztrációja hivatalosan holnap ad választ az elnök korábbi felkérésére. Aleksandar Vučić 

korábban arra kérte a Belgrádi Egyetem Rektori Kollégiumát, hogy február 5-én, szerdán, a 

számukra megfelelő időpontban jelenjenek meg és kommunikáljanak az államfővel a 

problémák lehetséges megoldásáról. 

 

Ösztöndíj orvosi vagy fogorvosi tanulmányokat folytató hallgatóknak 
2025. február 3. – Pannon RTV  

A Vajdaságban tanuló magyar ajkú diákok jogosultak a támogatásra. Orvosi kiválósági 

ösztöndíjjal szeretné motiválni a fiatalokat a Magyar Nemzeti Tanács és a Vajdasági Magyar 

Orvosok és Fogorvosok Egyesülete, hogy ösztönözzék őket az itthon maradásra. Első körben 

10 hallgatónak fognak támogatást folyósítani, havonta fejenként 100 000 forint értékben. Az 

ösztöndíjra azon Vajdaságban tanuló magyar ajkú diákok jogosultak, akik orvosi vagy fogorvosi 

tanulmányokat folytatnak és felsőoktatási intézmény alap-, vagy a doktori képzésén vesznek 

részt. A támogatás egyik feltétele hogy az egyetemisták nyilatkozat formájában vállalják, hogy 

diplomázásuk után legalább három évig Szerbiában dolgoznak, lehetőség szerint a 

tanulmányaik során szerzett képesítésnek megfelelő munkakörben. A kiírással kapcsolatban 

további részleteket találnak a www.vmofe.org.rs honlapon. 

 

Megszentelték a felújított ludasi Kosztolányi-házat 
2025. február 3. – Pannon RTV 

Gyertyaszentelő Boldogasszony ünnep alkalmából a ludasi nyugdíjas egyesület tagjai a 

Kosztolányi-házban gyűltek össze, hogy az épület megszentelése és a jó hangulatban együtt 

töltött idő által erősítsék közösségük összetartását. A ludasi Nyugdíjas Szervezet tagjainak 

többsége dél körül érkezett a Kosztolányi-házba. Voltak viszont, akik már reggel óta serényen 

tevékenykedtek, hogy kiadós ebéd kerülhessen az asztalra. Ez egyesület minden évben február 

elején szervezi meg évadnyitó rendezvényét Engi Péter, elnök, Nyugdíjas Szervezet: „A 

hagyományainkat fogjuk majd tovább vinni ebben az épületben. Elsősorban a nyugdíjasok, 

akiknek komoly hagyományaik vannak.”. 
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https://pannonrtv.com/rovatok/politika/letrejohet-parbeszed-szerb-allamfo-es-belgradi-egyetem-rektori-kollegiuma-kozott
https://pannonrtv.com/rovatok/politika/letrejohet-parbeszed-szerb-allamfo-es-belgradi-egyetem-rektori-kollegiuma-kozott
https://pannonrtv.com/rovatok/tarsadalom/osztondij-orvosi-vagy-fogorvosi-tanulmanyokat-folytato-hallgatoknak
https://pannonrtv.com/rovatok/tarsadalom/megszenteltek-felujitott-ludasi-kosztolanyi-hazat
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Útépítés és egyéb fejlesztések Zomborban 
2025. február 3. – Pannon RTV 
A kisebb településeken is javul az életminőség. Zombor város önkormányzatának idei tervei 

között több fontos útépítési, felújítási és közműfejlesztési projekt szerepel. A város várható 

költségvetése mintegy 5 milliárd dinár lesz. A részletekről Kanizsai Tamást, a városi tanács 

tagját kérdeztük a Közügyekben. A nagyobb projektek közül kiemelte a két körforgalom 

építését a városban, ami nagyban megkönnyíti a forgalmat a városban. Emellett fontos, hogy 

több kilométer kerékpárutat is kiépítenek Zomborban. A helyi kórházat is felújítják, valamint 

egy új óvodát terveznek, amire elmondása szerint igencsak szükség van Zomborban.  
 

Bálint Novák Mirella a Palics Park Kft. új igazgatónője 
2025. február 3. – Pannon RTV 

Ezt a hírt Gyivánovity Dániel, Szabadka Város Képviselő-testületének elnöke jelentette be Facebook 

oldalán. A Vajdasági Magyar Szövetség számára kiemelten fontos Palics fejlesztése és a település 

turisztikai jelentőségének helyreállítása Európában, amelyben a Palics Park Kft. kulcsszerepet játszik – 

emelte ki a VKT elnöke. Gyivánovity Dániel tájékoztatása szerint az új igazgatóval már megbeszélték a 

vállalat jelenlegi helyzetét és a jövőbeli stratégiát. Az elnök gratulált Bálint Novák Mirellának az új 

pozícióhoz, és sikeres munkát kívánt neki. 

                   
Megkezdődtek a KMKSZ Beregszászi középszintű szervezetében az 

alapszervezeti közgyűlések 
2025. február 3. – Karpat.in.ua 

Megkezdődtek a közgyűlések a KMKSZ alapszervezeteiben. A sárosoroszi tagság a Szent Anna 

római katolikus templom plébániáján gyűlt össze, hogy megtartsa soron következő évértékelő 

közgyűlését. Az immáron három éve tartó háború és az elvándorlás miatt szinte mindenhol 

tapasztalható volt némi csökkenés a tagságok létszámát illetően, de dacolva a nehézségekkel, a 

sárosoroszi magyar közösség kitart szülőföldén. Mi több, a KMKSZ megyei szervezete 

megalakulását követően létrejött, ma 161 tagot számláló helyi alapszervezet 2024-ben 15 

személlyel bővült. A napirendi pontok jóváhagyását követően az elnöki beszámoló következett. 

Hiába Krisztina 2 éve vezeti az alapszervezetet megbízott elnökként. Felszólalásában 

részletesen beszámolt a 2024-ben megtartott rendezvényekről. Hangsúlyozta, a magyar 

kormánynak köszönhetően, a KMKSZ Jótékonysági Alapítvány közreműködésével folytatódott 

a különböző kategóriájú szociális támogatások kifizetése. 

 

Sari József: minden emberre szükség van a szórványban 
2025. február 3. – Karpat.in.ua 

A kárpátaljai szórványmagyarság bár megfogyatkozott, továbbra is kitart és végzi munkáját. 

Sari József hangsúlyozza, hogy kiemelt figyelmet kell fordítani a szórványközösségekre, és 
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https://pannonrtv.com/rovatok/onkormanyzatok/utepites-es-egyeb-fejlesztesek-zomborban
https://pannonrtv.com/rovatok/onkormanyzatok/balint-novak-mirella-palics-park-kft-uj-igazgatonoje
https://life.karpat.in.ua/?p=231387&lang=hu
https://life.karpat.in.ua/?p=231387&lang=hu
https://life.karpat.in.ua/?p=231345&lang=hu
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mindent meg kell tenni megmaradásuk érdekében. A Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség 

(KMKSZ) Felső-Tisza-vidéki Középszintű Szervezete 13 alapszervezettel működik az egykori 

Máramaros területén, amelyek aktívan segítik a helyi magyar közösségeket identitásuk és 

kultúrájuk megőrzésében. A szórványmagyarság helyzetéről és az elmúlt közel 35 év 

tapasztalatairól beszélgettünk Sari Józseffel, a KMKSZ Felső-Tisza-vidéki Középszintű 

Szervezetének elnökével, aki több mint három évtizede elkötelezetten képviseli a kárpátaljai 

magyarság ügyét. 

 

Viseletvarrók szakmai napja az ungvári várban - Inspiráció Kárpátalja népi 

varrásmintáiból és díszítményeiből 
2025. február 3. – Karpatinfo.net 

A Hagyományok Háza Hálózat kárpátaljai kirendeltségének szervezésében – a Csoóri Sándor 

Alap támogatásával – szombaton egész napos szakmai napot tartottak viseletvarrók, illetve 

népi iparművészettel foglalkozók számára. A Kárpátalja népi textíliái és díszítményei címmel 

megtartott rendezvénynek az ungvári vár, azon belül a Lehoczky Tivadar Megyei Honismereti 

Múzeum adott otthont. A Viskről, Nagyszőlősről, Salánkról, Beregszászból, Mezőkaszonyból, 

Beregsomból, Bátyúból érkezett viseletvarrókat, szövőket, hímzőket, ékszerkészítőket, illetve a 

Magyarországról érkezett előadókat a házigazdák nevében Olga Sumovszka, a múzeum 

igazgatóasszonya üdvözölte. Aki köszöntőjében kiemelte: Kárpátalján, ezen a soknemzetiségű, 

multikulturális vidéken élve fontos, hogy ismerjük egymás hagyományait, kultúráját. 

 

Évadnyitó tárlat a Na’Conxypan Galériában 
2025. február 3. – KISZo.net 

A Kárpátaljai Magyar Képző- és Iparművészek Révész Imre Társasága (RIT) hosszú évek óta 

szervez alkotótáborokat, követve a Ki a szabadba! impresszionista eszmét. A társaság alapítói 

ezeket az eseményeket Hollósy Simonról nevezték el, aki müncheni szabadiskolájának 

növedékeit kiszakította a városi környezetből, és a Kárpátokba hívta őket alkotni először 

Nagybányára, majd később Técső mellé. Ez a szép hagyomány mindmáig fennmaradt, tavaly 

ősszel immár XIV. alkalommal szervezték meg a Hollósy Simon alkotótábort. Az ott készült 

munkák kiállítására Beregszászban, a Na’Conxypan Galériában került sor. A társaság tagjai 

nyolc napon át Hárspatakon, a festői Róna-havasok lábánál alkottak 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

K
á

rp
á

ta
lj

a
 

https://karpatinfo.net/202523/viseletvarrok-szakmai-napja-az-ungvari-varban-inspiracio-karpatalja-nepi-varrasmintaibol-es-diszitmenyeibol-200088932
https://karpatinfo.net/202523/viseletvarrok-szakmai-napja-az-ungvari-varban-inspiracio-karpatalja-nepi-varrasmintaibol-es-diszitmenyeibol-200088932
https://kiszo.net/2025/02/03/evadnyito-tarlat-a-naconxypan-galeriaban-%e2%97%8f-karpati-igaz-szo/
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Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2025. február 3. – Kossuth Rádió 

 

A szlovák oktatási tárca nem kényszeríti a megyéket arra, hogy középiskolákat vonjanak össze, 

pusztán a demográfiai és a gazdasági helyzettel szembesíti a fenntartókat. Egyre kevesebb 

gyerek tanul az iskolákban, és az előrejelzések szerint a helyzet a következő években tovább 

romlik. Az iskolahálózat racionalizálásáról beszél a szaktárca, a döntést azonban a megyéknek 

kell meghozniuk. A szlovák oktatási miniszter magyar tanácsadóját, Ravasz Ábelt Haják Szabó 

Mária kérdezte.   

 

Minden naptári év elején elkészül a következő tanév beiskoláztatási terve. Temes megyében a 

következő tanévben két magyar bölcsődei csoport működik majd és nem lesz változás az óvodai 

hálózatban. Előkészítő osztályban 80-85 gyermekre számít a tanfelügyelőség, és három 

kilencedik osztály indítását tervezik. A megye magyar közoktatási hálózatáról Lehőcz László 

Halász Ferenc megyei főtanfelügyelő-helyettest kérdezte. 

 

A Magyar Művészeti Akadémia Nagyváradon tartotta a létrehozandó Erdélyi Regionális 

Bizottságának előkészítő ülését. Magyarországon már 7 hasonló intézmény működik. A 

nyolcadik, egyben az első külhoni, az erdélyi munkacsoport lesz. Ionescu Nikolett 

összeállításában Túri Attilát az MMA elnökét halljuk. 

 

1929-ben alakult a Barabás Miklós Céh a romániai magyar képzőművészek érdekvédelmi 

egyesülete, amelynek alapítója volt mások mellett Kós Károly, Szolnay Sándor, vagy a csíki 

születésű Zsögödi Nagy Imre. A kolozsvári székhelyű, de egész Erdély képzőművészeit felkaroló 

egyesület 1944 őszén szüntette be tevékenységét, majd 1994-ben indult újra. Országos tagjai 

2021-ben Csíkszeredában szerveztek nagyszabású kiállítást.  A Céh Hargita megyei alkotói 

elérkezettnek látták az időt, hogy ezúttal egy megyei szintű tárlatot rendezzenek. Így most 30 

művész több mint 100 alkotásából nyílt újabb kiállítás a Csíki Székely Múzeumban. Bíró István 

összeállítását halljuk. 

 

A hétvégén tartották az utolsó boricabált a Brassó megyei Tatrangon. A legények fontosnak 

tartják, hogy a barcasági csángók jellegzetes férfitánca a lehető legtovább fennmaradjon, bár 

az utánpótlás mindig nehéz. Tánctudásukat az est folyamán többször is bemutatták kérésre is. 

A bálban Veres Emese-Gyöngyvér is ott volt. 

 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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A Nagyok mai adásában, eset fél nyolctól beszélgetést hallhatnak majd a Külhoni Magyarságért 

Díjjal kitüntetett, füleki logopédus és gyógypedagógussal, a Civil Szervezetek Nemzetközi 

Konföderációja által is díjazott Zupko Máriával, aki egyedüli magyarként immár harminc éve 

dolgozik a Szlovák Gyógypedagógusok elnökségében. Zupkó Máriával Tarnóczi László 

beszélgetett. Az esti műsor egy részletét halljuk most. 


